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Forsiden:
I Ringkøbing blev der sat ny re
kord i årets cykelkampagne, 
Tour de Pedal, der traditionen 
tro blev afviklet i maj måned. 
6533 pedaltrampere blev det til, 
da alle cykelkort var talt op. 
Foto. Hardy Østergaard.

Spildte kræfter
Intet er mere ærgeligt, end at bruge en masse gode kræfter på noget 

som kaster et magert resultat af sig. Man kan selvfølgelig anlægge den 
optimistiske synsvinkel, at al begyndelse er svær og at næste gang nok 
skal give bonus, når flere har fået øjnene op for produktets kvaliteter. 
Hvis de da ellers har mod på at kaste sig ud i oplevelserne, og investere 
lidt energi og opbakning til foretagenet. Men efter al sandsynlighed ud
vikler det sig uheldigvis nok bare sådan, at vejret på investeringstids
punktet enten er for for varmt eller for koldt, eller også fylder moster 
Gerdas puddelhund fire år på netop denne dag. Undskyldninger er der 
nemlig nok af.

Sådan kunne indledningen til beretningen om Firmaidrættens Fami
liedage tage sig ud, og vel og mærke uden at overdrive. Hvis det skulle 
være gået nogens næse forbi, løb arrangementet af stablen den 13. og 14. 
juni i Brønderslev.

Her var alt hvad hjertet kunne begære af alskens aktiviteter for hele 
familien, og minsandten også tilbud til aldersgrupperne hver for sig. Et 
halvthundrede familieidrætsledere fra det nordjyske havde forud for ar
rangementet investeret ét års kræfter på planlægning og forberedelse, 
og dertil en ganske god sum penge. Men hvor var opbakningen fra firma
idrættens folk, da det endelig gjalt?

Når man kiggede rundt i flokken af deltagere, var der særdeles tyndt 
besat på rækkerne af nordjyske firmaidrætsfolk, for ikke at tale om de 
formænd, som for bare et halvt år siden gav deres fulde opbakning til 
arrangementets gennemførelse. En halv vognladning PR-materialer, øst 
ud over Nordjylland indenfor den sidste måned, skulle borteliminere den 
sidste rest af tvivl om, at Firmaidrættens Familiedage i Brønderslev stod 
for døren.

Det var skuffende, at opbakningen internt var så svag, men vi har 
ikke tænkt os at lade skuffelsen få overtaget. De mennesker der deltog 
i arrangementet havde det pragtfuldt, takket være en ihærdig og utræt
telig indsats af de familieidrætsledere, hvis potentiale langt fra blev ud
nyttet optimalt ved dette arrangement. For dem er familieaktiviteterne 
handling, og ikke kun hensigtserklæringer.

Jesper Mathiesen.
Aktivitetskonsulent.
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A f Jan Steffensen 
Forbundskonsulent.

Dansk Firmaidræts
forbund har nu ind
bragt den første sag 
om tilskud efter 
folkeoplysningsloven 
for Ringkøbing Amts 
Tilsynsråd.

I idrættens verden er 
nogle mere lige end andre. 
Det har Ikast Firma Idræt 
måtte sande, efter at Ikast 
Kommune nu nægter fore
ningen støtte på lige fod 
med andre idrætsforeninger. 
Efter en lemfældig behand
ling af Ikast Firma Idræts 
anke i byrådet, med et af
slag til følge, ligger sagen nu 
i Kulturministeriet til udta
lelse, inden tilsynsrådet kan 
komme med en afgørelse.

Tilskud til halleje 
faldt bort

I 1991 vedtog Ikast et sæt 
flotte retningslinier for til
skud efter Folkeoplysnings
loven. Alle kredse fik fuld 
dækning for leje af lokaler, 
og det fik Ikast Firma Idræt 
også i 1991.

Første saa i
tilsynsrådet

Ikke desto mindre mod
tog Ikast Firma Idræt i slut
ningen af januar i år et brev 
fra folkeoplysningsudvalget 
hvori der stod: “Udvalget 
har vedtaget at yde Ikast 
Firma Idræt tilskud efter fol
keoplysningslovens regler.
1) Til deres klubhus og 2)
Til leje af Ikast Hallen.”

For at der ikke skulle op
stå misforståelser, præcise
rede udvalget lovens mini
mumsregler: 1) 75 % af 60 
kr pr. time og 2) 75 % af 100 
kr pr. time, begge med fra
drag af medlemmer over 25 
år, samt at Ikast Firma Idræt 
selv skal stå for afregningen 
til Ikast Hallen.

Med andre ord: Alle 
kredse i Ikast Kommune, 
undtagen Ikast Firma Idræt, 
skal have gratis halleje.

Lige vilkår for alle
Ikast Firma Idræt reage

rede omgående, og den 5. fe
bruar 1992 blev der afsendt 
en anke til kommunalbesty
relsen, hvori Ikast Firma I- 
dræt fremhævede kommu
nens ret til yde tilskud efter 
lovens minimumsbestemmel
ser, men at det så skal gælde 
alle kommunens foreninger.

Desuden fremhævede 
man et af ministerens svar i 
forbindelse med lovens ved
tagelse: “For samtlige til
skudsområder gælder det, at 
virksomhed med samme 
funktion og indhold skal 
have lige tilskudsmæssige 
vilkår, uanset hvem initiativ
tageren er.”

På dette grundlag, samt 
med henvisning til de ret
ningslinier Ikast Kommune 
har opstillet for udbetaling 
af støtte efter folkeoplys

ningsloven, og hvori der 
ikke er taget nogle forbe
hold, bad Ikast Firma Idræt 
kommunalbestyrelsen om at 
omstøde folkeoplysningsud
valgets afgørelse.

Lemfældig behandling
Men kommunalbestyrel

sen ændrede ikke folkeop
lysningsudvalgets afgørelse. 
Ud af 15 kommunalbestyrel
sesmedlemmer var der to af
bud og fem inhabile folke- 
oplysningsudvalgsmedlemm 
er. De resterende otte anede 
ikke hvad det gik ud på, og 
da et enkelt medlem dri
stede sig til at stille et par 
spørgsmål, var der ingen 
som kunne svare. Et par af 
medlemmerne mente, at 
firmaidrætten var en lukket 
klub, som ikke alle kunne 
blive medlem af. Dermed 
var debatten slut, og folke
oplysningsudvalgets afgørel
se stadfæstet.

Afslaget blev begrundet 
med, at Ikast Firma Idræt 
adskilte sig fra de andre 
idrætsforeninger p.gr.a føl
gende tre forhold:

1) at være for en afgræn
set personkreds.

2) at have en turnerings- 
bestemmelse, der udelukker 
børn under 16 år i de fysisk 
betonede idrætter.

3) at have en aldersforde
lingen med 60 % over 25 år.

Mod bedre vidende
Ingen af kommunalbesty

relsesmedlemmerne kan 
have læst Ikast Firma Idræts 
love, hvori der står i §4: 
“...andre personer kan opta
ges som enkeltmedlemmer 
til individuelle- og holdi
drætter.”

Forvaltningen i Ikast 
Kommune har tydeligvis 
haft alvorlige problemer 
med at skulle finde und
skyldninger for afslaget.
Men at forvaltningen lige
frem fortier fakta, var der 
nok ikke nogen, der havde 
forventet.

Sagen er grotesk, fordi 
medlemmerne af folkeoplys
ningsudvalget og de kommu
nens embedsmænd i forvalt
ningen handler imod bedre 
vidende. På trods af, at det 
er tydeligt formuleret i lo
ven, forsøger man at lægge 
hindringer i vejen for retfær
digheden. Politikerne er 
undskyldt. De har ingen 
chance for at sætte sig ind i 
alle detaljer, og må nødven
digvis støtte sig til sine em- 
bedmænd.

Afgørelse efter 
sommerferien

Ikast Firma Idræt har nu 
anket kommunens afgørelse 
til tilsynsrådet i Ringkøbing 
Statsamt. Her har man na
turligvis bedt Ikast Kom
mune om en redegørelse og 
derefter sendt klagen fra 
Ikast Firma Idræt og rede
gørelsen fra Ikast Kommune 
til Kulturministeriet, Direk
toratet for Folkeoplysning, 
til høring.

Herfra forlyder det, at 
man vil komme med en ind
stilling efter sommerferien.

Nu har vi kun tilbage, at 
Tilsynsrådet efter råd fra 
Kulturministeriet, sætter fol
keoplysningsudvalg og em
bedsmænd på plads.
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A f John Thrane 
Redaktør. Familierne svigte

Familien var i centrum på Brønderslev Stadion, da firmaidrætten indbød til familiedage den 13. og 
14. juni. Der blev hoppet i sække, gået på stylter, spillet langbold, rundbold og leget mange forskel
lige lege, nye som gamle. Desværre var der alt for god plads på græsset. Foto. Alice Rasmussen.

Første udgave af Firma
idrættens Familiedage 
blev kun en halv succes. 
Udbuddet af aktiviteter 
og underholdning var 
overdådigt, alt klappede 
som det skulle, men de 
nordjyske familier svig
tede familiedagene.

Et forsigtigt gæt fra styre
gruppen inden familiedage
ne lød på 200-300 deltagere, 
men kun lidt over 100 børn 
og voksne mødte op i Brøn
derslev til Firmaidrættens 
Familiedage den 13. og 14. 
juni.

Det gode strandvejr var 
måske en af årsagerne, men 
ellers må grunden til den 
manglende opbakning søges 
hos Brønderslev Firma 
Sports egne medlemmer, 
samt hos firmaidrætten i den 
nordjyske amtskreds, hvor 
alle sammenslutninger hav
de modtaget informations
materiale og indbydelser.

Forbundets aktivitetskon
sulent Jesper Mathiesen var 
tilfreds med forløbet af fa
miliedagene, men var forun
dret over, at så stor en amts
kreds som Nordjylland ikke 
kunne fremtrylle flere delta
gere til et familiearrange
ment, end det var tilfældet.

En halv succes
Det var Nordjyllands 

Amtskreds, Brønderslev 
Firma Sport samt forbundet, 
der stod bag familiedagene, 
og en styregruppe med for
manden for Nordjyllands 
Amtskreds, Thorkild Carl
sen og Jørgen Justesen, for
mand for Brønderslev Firma

Sport i spidsen, har i knap et 
år arbejdet med arrange
mentet.

- Vi er tilfredse med ar
rangementet som sådan, si
ger Thorkild Carlsen, men vi 
havde unægtelig regnet med 
flere deltagere. Både fra 
Brønderslev by, men også 
fra de andre sammenslutnin
ger her i Nordjylland. Det 
giver os naturligvis grund til 
eftertanke, at der kun har 
været opbakning i ord, men 
ikke i handling fra sammen
slutningerne, sagde Thorkild 
Carlsen.

For præcis ét år siden 
bakkede formændene en
stemmigt op om familieda
gene, og var enige om at 
pege på Brønderslev som ct 
naturligt valg. Brønderslev 
Firma Sport fejrer netop i 
1992 40 års jubilæum.

Thorkild Carlsen kunne 
ikke umiddelbart pege på en 
bestemt grund til, at frem

mødet var fåtalligt.
- Der kan være flere 

grunde til det skuffende del
tagerantal. Vi skal i næste 
uge have et evaluerings
møde, og dér vil vi drøfte 
tingene igennem, siger Thor
kild Carlsen, der ikke tror 
på ideen med mere under
holdning for at lokke folk 
til. Det er familieidrætten 
der skal være drivkraften 
bag arrangementet.

- Vi regner stadig med at 
køre det her hvert andent 
år, og næste gang kræver det 
heller ikke så store forbere
delser. Måske kommer der 
flere næste gang, sagde 
Thorkild Carlsen fuld af op
timisme.

Gøgl og familieidræt
Efter en festlig optakt på 

Nytorv i Brønderslev lørdag 
formiddag, med jazzorkester 
og gøjlere fra Cirkus Pæda
gogski til at trække folk til,

marcherede familierne gen
nem byen ud til Brønderslev 
Stadion, der lagde græs til 
aktiviteterne begge dage.

På stadion markerede et 
klirrende brag fra 50 knuste 
tallerkener starten på aktivi
teterne, og så var der ellers 
frit slag for alle.

Gamle og nye lege og 
boldspil i skøn forening. Gi
rafbold og vandstafet, rund
bold og parfodbold for blot 
at nævne nogle få, og en 
særlig flødebollekastema- 
skine var specielt populær 
hos børnene.

Familiedagene var tilret
telagt således, at aktivite
terne hele tiden vekslede 
med underholdning, så folk 
havde tid til at få pusten ind 
imellem legene.

Underholdning i top
Aktiviteterne var kun den 

ene side af familiedagene. 
Underholdning og gøgl var
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i e  familiedagene
den anden del. For at lægge 
et vist niveau, havde man 
valgt at satse på gode navne 
til den del af arrangementet.

Til aftenfesten om lørda
gen havde man allieret sig 
med danseorkesteret Da- 
nica, Lilli Dancers fra Aal
borg viste showdans, trylle
kunstneren Store Kassa tog 
kegler hos børnene, og de 
voksne kunne more sig over 
den lokale komiker Niels 
Ole Hassingboe.

Om søndagen optrådte 
ungdomsbands fra Ålborg, 
og Tonny Aabo var manden 
der kædede de unges optræ
den sammen.

Familieidrætsledere
Aktiviteterne var organi

seret i forskellige områder. I 
et område var det forskel
lige fangelege der kunne af
prøves. I et andet var det 
boldspil, der stod på menu
en, og i et tredie var det for
skellige staffetter børn og 
voksne kunne prøve kræfter 
med. Alt sammen tilrette
lagt, så børn og voksne både 
kunne være sammen om ak
tiviteterne, eller også dyste 
hver for sig. I alle områder 
styrede rutinerede folk, der 
havde gennemgået firma
idrættens familieidrætsleder
kurser, slagets gang.

To, der havde fulgt opfor
dringen, var Inger og Willy 
Christensen fra Sæby, og de 
var forundret over, at der 
ikke var mødt flere op.

- Vi har flere gange tidli
gere deltaget i familietræf 
her i Nordjylland, og vi sy
nes det er alletiders, sagde 
Inger Christensen. Vores 
børn er nu så store, at de 
ikke gider mere, men det 
forhindrer jo ikke os i at 
være med. På os virker det 
mærkeligt, at der ikke kom
mer flere. Det kan ihvertfald

Højt humør hos drivkræfterne bag familiedagene. Fra venstre 
Jens Nielsen og Jørgen Justesen, Brønderslev, samt Thorkild 
Carlsen, formand for Nordjyllands Amtskreds. Alle tre tror på 
ideen og håber, der bliver mere trængsel når firmaidrætten 
næste gang kalder til familiedage. Foto. -jt.

Folk kunne frit komme og gå hele weekenden. De skulle blot ud
fylde et aktivitetskort, så var man med i lodtrækningen om flotte 
præmier. Square dance var kun én ud a f omkring 60 forskellige 
aktiviteter, som folk kunne prøve. Foto. -jt.

ikke være fordi folk ikke ved 
det. Der har været rigeligt 
med information om familie
dagene, og så koster det 
oven i købet ingenting. Alt 
er jo gratis, sagde Inger 
Christensen.

Dem der havde fulgt op
fordringen havde nogle her
lige timer, og alt var gearet 
til at tage imod flere hun
drede deltagere, men der var 
desværre alt for mange fami
lier i Nordjylland, der gik 
glip af en god oplevelse 
denne weekend.

Detaljeret drejebog
Grundstenen til familieda

gene er en drejebog som for
manden for Brønderslev 
Firma Sport, Jørgen Juste
sen, har lavet. Her kunne alt 
checkes inden arrangemen
tet, og den var garant for, at 
tidsplanen holdt.

- Den betyder også, at vi 
har lettere ved at evaluere 
og lave en rapport over hele 
projektet, siger Jørgen Juste
sen, der tog det lave delta
gerantal med godt humør, 
selvom han tydeligvis var 
skuffet.

- Vi må jo erkende, at det 
er svært at få folk i tale. En
ten ligger folk på stranden, 
eller hjemme på sofaen. Det 
kan ikke være på grund af 
manglende PR. Vi har fået al 
den pressedækning vi har 
kunnet tænke os, både fra lo
kalradioerne og aviserne, 
sagde Jørgen Justesen, der 
også fremhævede vigtighe
den med en erfaringsind
samling for arrangementet, 
for at finde ud af hvor der 
skal sættes ind med nytænk
ning.

- Der er ingen tvivl om, at 
ideen med familiedagene er 
god nok, men vi må finde ud 
af hvordan vi får bedre fat i 
folk, fastslog Jørgen Justesen.
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Med en fantastisk slut
spurt på årets cykel
kampagne lykkedes det 
ikke alene at indhente, 
men også at overhale 
sidste års cykeltal. 
Grindsted blev atter 
Årets cykelby, men blev 
hårdt trængt af STØFI. 
Sønderborg blev Årets 
Sprinter.

Tekst. John Thrane 
Foto. Hardy Østergaard.

Årets motionscykelkam
pagne, Tour de Pedal, talte i 
år 26 byer, og de var alle 
tilsmilet af det usædvanligt 
flotte vejr i maj. Vejret har 
traditionelt meget at skulle 
have sagt, når firmaidrætten 
skal have hevet folk op på 
cyklerne. Er vejret køligt 
med regn og blæst, er det 
svært at få familien med, 
forståeligt nok.

Cykler videre
Men maj måned stod på 

højt solskin og varme aftener. 
Det gav så meget lyst til cy
kelmotion, at man mange ste
der fortsætter på egen hånd. 
Kampagne eller ej, vi cykler 
alligevel, siger folk.

- På grund af det dårlige 
vejr de første fem dage i 
maj, lagde mange byer ud 
med dårlige cykeltal, siger 
aktivitetskonsulent Jesper 
Mathiesen til Firmaidræt, 
men afslutningen af cykel

kampagnen blev meget 
spændende.

- Med en fantastisk slut
spurt lykkedes det ikke al
ene at indhente, men også at 
overhale sluttallet fra sidste 
år. Der blev indberettet ialt 
43.664 cyklister, og det er 
1.882 mere end sidste år, så 
vi har grund til at være til
fredse med resultatet, siger 
Jesper Mathiesen.

Baghjul næste år
Afslutningen på Tour de 

Pedal blev i år ekstra spænd
ende, fordi der var et meget 
tæt opløb mellem Grindsted 
Firma Idræt (GFI) og na
boen Skjern-Tarm-Ølgod 
Firma Idræt (STØFI). 
Grindsted har i mange år 
været en sikker nummer ét i 
cykelkampagnen, men er 
gået lidt tilbage de sidste to 
år. Måske er man ved at 
tabe pusten i Grindsted. I 
Tour de France ville et mål

foto afgøre førstepladsen, 
men fakta er, at Grindsted 
blev årets cykelby med den 
mindst mulige margin. 
Grindsted havde 9348 ude at 
cykle, og STØFI havde 9263. 
Bare 85 cyklister afgjorde sa
gen til fordel for Grindsted!

- Vi giver dem baghjul til 
næste år, siger Bent Kalle- 
strup fra STØFI spøgefuldt. 
Det er jo lige før, at Grind
sted har fået patent på tit
len. Havde vi vidst, at vi var 
så tæt på dem, havde vi kørt 
én aften mere, så havde vi 
taget dem i slutspurten, siger 
Bent, der dog understreger, 
at det primære formål er, at 
få folk ud at motionere.

Ribe satser på 
hverdagsaftener

Der var tre nye byer med 
i kampagnen i år, Odder, Ry 
og Ribe. Ribe Firma Sport 
fik en helt forrygende start 
med 656 cyklister.

Kim Ebbesen fra Ribe 
beretter, at det er gået over 
al forventning. Han regner 
dog med at kunne gøre det 
langt bedre næste år. Første 
år har givet gode erfaringer. 
Blandt andet vil man droppe 
lørdag som løbsdag, og satse 
på hverdagsaftener i stedet.

God pressedækning
Deltagermæssigt var det 

Ringkøbing og Omegns 
Firmaidræt (ROFI), der 
kunne indberette den største 
fremgang. 6533 cyklister 
blev det til, eller 2435 flere 
end sidste år. To nye starts
teder var medvirkende til 
fremgangen, men ellers pe
ger Margit Biltoft fra ROFI 
på det gode vejr som en af
gørende faktor.

- Med de to nye, er vi 
oppe på seks startsteder. Vi 
har kørt tre gange hver uge 
fra Ringkøbing og Tim, to 
gange om ugen fra Hvide

6



Firm aidræ t

Sande og Kloster, samt én 
gang om ugen fra de to nye 
startsteder, Hee og Grøn
bjerg, siger Margit Biltoft, 
der melder om en helt over
vældende interesse for cy
kelkampagnen. Ikke kun fra 
deltagernes side, men også 
fra lokalpressen og sponso
rerne. Margit Biltoft regner i 
øvrigt med to nye startste
der næste år i omegnsbyerne 
Højmark og Lem.

Frq, bundskraber 
til Arets sprinter

Sønderborg var sidste års 
bundskraber, og man var 
lige ved at droppe cykel
kampagnen. - Vi prøver én 
gang mere, sagde man i Søn
derborg, og godt for det.

Sønderjyderne fik vendt 
bøtten, og kunne registrere 
en fremgang fra 99 til 448 
cyklister! Et resultat, der 
placerer titlen som Årets 
Sprinter i Sønderborg, hvor

mange fik genopdaget den 
skønne sønderjyske natur.

Sønderborg Firma Sport 
(SFS) havde lagt forskellige 
ruter hver løbsaften, og de 
dejlige ture langs skov og 
vand blev rost af deltagerne, 
beretter formanden for SFS, 
Otto Svendsen.

- Vi har været tilsmilet af 
vejret, og så har vi fået en 
fin løbende omtale i pressen, 
siger Otto Svendsen, der 
trods alt ikke er helt tilfreds 
med resultatet.

- Det er et stort arbejde, 
og i en by som Sønderborg 
er det ikke tilfredsstillende 
med 448 cyklister, især fordi 
vi også i år havde startsted i 
Nordborg. Begge steder 
startede vi 9 gange, og det 
trækker store veksler på fa
milien, siger Otto Svendsen.

Mange nye ansigter
- Det er iøvrigt betegnen

de, at det ikke er vores egne 
medlemmer der deltager. 
Der er mange nye ansigter 
imellem, og mange har taget 
deres nabo med næste gang. 
Det synes jeg er den bedste 
reklame vi kan få. Alders
mæssigt har vi haft deltagere 
fra 4 til 82 år, det kan man 
da kalde idræt for alle, fasts
lår Otto Svendsen, der også 
konkluderer, at det ikke kun 
er præmierne der trækker 
folk til. De kommer også for 
motionen og oplevelsens 
skyld.

- Vi havde sørget for flere 
præmier i år, men folk gav 
helt klart udtryk for, at det 
ikke var derfor man mødte 
op. Derimod fik vi megen 
ros for de ruter vi havde 
lagt, slutter Otto Svendsen.

Fremgang til årets cykel
kampagne. Sammen med 

43.663 andre cyklister deltog 
pigen her i hele Danmarks 

cykelmationskampagne, 
Tour de Pedal.
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Danmark-Stafetten 
starter i år i ni byer. 
Middelfart lagde ud lør
dag den 23. maj, og de 
23 deltagende hold fik 
en flyvende start.

A f Alice Rasmussen 
Aktivitetskonsulent

Middelfart Firma Sport 
(MFS) lagde flot ud i Dan
mark-Stafetten 1992. Vi har 
talt med en af arrangørerne, 
en deltager og en af lands
sponsorerne. På trods af, at 
de har forskellige briller på 
når de betragter motions
løbet, var de alle enige om 
én ting. Det klappede bare, 
eller som en motionsløber 
sagde:

- 1 Middelfart er professio
nalismen i højsædet. Perfekt 
med alt. Bravo! Citat slut.

Hård konkurrence
Svend Stougård fra MFS’s 

motionsudvalg havde dog én 
anke.

-Der kunne godt have 
været 40 hold mere. Antallet 
af medhjælpere, afmærkning 
af banen, edb-styring af 
løbstider og alle de andre 
praktiske ting, der skal plan
lægges og føres ud i livet, 
skal være i orden uanset an
tallet af deltagere.

Specielt med hensyn til 
edb sagde Svend:

- Vi har været vældig til
fredse med vores edbsystem. 
Svendborg Firma Sport har 
hjulpet os med et godt pro
gram, og da den sidste løber

var over målstregen, lå 
samtlige diplomer klar til 
udlevering.

Middelfart kunne i år no
tere sig en pæn stigning i an
tallet af deltagende hold. 23 
hold i år mod 19 hold sidste 
år.

- Konkurrencen om byens 
motionsløbere er temmelig 
hård, og det kan være svært 
at koordinere alle de for
skellige initiativer. Vi skal 
nok blive lidt bedre til at 
lave PR for vores løb, sagde 
Svend Stougård.

Motionen og 
samværet trækker

Vi talte også med Flem
ming Johansen, som for an
den gang løb Danmark-Sta- 
fet sammen med sine

kolleger fra Fyns Telefon i 
Middelfart.

- Selvfølgelig skulle vi 
med i år igen, og næste år 
vender vi tilbage igen. Jeg 
vil prøve at få nogle flere af 
mine kolleger med. Når vi 
har deltaget sammen giver 
det nogen positive efterdøn
ninger på arbejdspladsen. Vi 
driller eller roser hinanden 
alt efter hvor godt vi har 
klaret os, selvom det be
stemt ikke er hurtigheden 
det kommer an på. Selvom 
jeg spiller håndbold om vin
teren, kunne konditionen 
godt være bedre. I lang tid 
løb jeg bag en dame, der var 
noget ældre end jeg. Jeg reg
nede med, at hun sikkert 
hurtigt kørte træt, men det 
lykkedes mig aldrig at ind
hente hende, siger Flem-
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ming Johansen, og han 
fortsætter.

- En god ting ved det her 
løb i forhold til andre er, at 
alle har lige store chancer 
for at vinde en af de flotte 
præmier. Her er det ikke eli
teløberne, som løber med 
alle præmierne, sådan som 
det ellers er i de andre moti
onsløb jeg har deltaget i. 
Men det er egentlig ikke 
præmierne der trækker. Jeg 
ville deltage alligevel, det er 
trods alt motionen og sam
været med kollegerne der 
trækker, siger Flemming Jo
hansen.

Nærkontakt 
til kunderne

Danmark-Stafetten har i 
år tre landssponsorer. E.J.E. 
Elektronic, som støtter sta
fetten for 10. år i træk, med 
det sidste nye i SABA ghet
toblastere og walkmen, Ant- 
hon Berg er med for 2. gang 
med chokoladepræmier og 
marcipanbrød til dc sukker
hungrende løbere, og ende
lig NIKE Danmark, som er 
med i sponsorgruppen for 
første gang. Vi har talt med 
Jan Olsen fra NIKE Dan
mark, der i hver by har sat 
fire par lækre løbesko på 
spil sammen med smarte T-

Holdet fra Fyns Telefon kommer igen næste år, og de har lovet 
at tage flere a f kollegerne med til Danmark-Stafet i Middelfart. 
Foto. Alice Rasmussen.

shirts. Alle på de vindende 
hold får præmie.

- NIKE Danmark er med, 
fordi dette er en ny og alter
nativ måde, at nå vores mål
gruppe på. Vi får dagligt 
henvendelser om at sponso
rere de utallige løb der ar
rangeres rundt omkring. Så 
det kan være svært at vælge, 
hvor vi skal sætte ind, siger 
Jan Olsen og fortsætter.

- Dette her lød så spænd
ende, at det skulle prøves.
Vi har en udstillingsstand i 
løbsområdet, men vi sælger 
ikke vores produkter. Vi 
forsøger at præsentere vores 
samlede program, og da folk 
har god tid i ventetiden før 
og efter løbet, har vi mulig
hed for at give en grundig 
forklaring til de interesse
rede. Der er mange tekniske 
detaljer, som man som 
kunde i en travl butik måske 
ikke altid får med sig. Her 
får vi en teknisk snak med 
folk ansigt til ansigt, noget 
vi lægger stor vægt på, siger 
Jan Olsen fra NIKE Dan
mark.

I den kommende tid skal 
de sidste otte byer løbe. I år 
er København ny på banen, 
og det skal blive spændende 
at følge, om Danmark-Sta
fetten også slår igennem hér.

* Himmelstalund i Norrköping

* Sportsplads for folkeidrætten

* Ny luksusfærge Norrköping-Riga

I Norrköping, 160 km syd for Stockholm, ligger en af 
Nordens flotteste sportspladser, Himmelstalund, i Danmark 
kendt som stedet hvor Eurofestivalen blev afviklet i 1991.

Tæt ved, i Kolmården, ligger også et af Sveriges mest 
spændende turistområder. Fra den 24. juni er der desuden 
en ny luksusfærge til Riga tre gange i ugen, mandag, ons
dag og fredag.

Bestil ophold hos Destination Norrköping, Sverige, 
tlf. +46 11 15 15 12.

Sport og sjov, kultur og fritid i Norrköping, den 
grønne stad ved vandet. Nordens Paris.

S po nso r fo r:
European Federation for Company Sports 
Europäische Føderation fur Betriebssport 
Fédération Européenne des Sports Corporatifs
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Inslmkftør og leder
BLAD / FOTO
Hvordan producerer man et foreningsblad?
Kurset henvender sig til personer, der er interesseret i at 
få kendskab til, hvordan man starter et blad, samt hvordan 
man kan gøre sit eget foreningsblad bedre.
Der undervises via situationsspil teoretisk og praktisk i:

- Redaktionsarbejde.
- Bladanalyse.
- Lay-out.
- Journalistik.

Tid og sted: d. 18. - 20. sep. '92 i Horsens.
Kursuspris: kr. 600,-
Tilmelding: senest 04. aug. '92.

TALERTEKNIK
Kurset henvender sig til såvel nye som rutinerede ledere. 
Kursets formål er, at gøre deltagerne mere bevidste om 
deres måde at kommunikere på, og give dem redskaber 
til, hvordan en tale fremlægges på en levende, klart og 
engageret måde.
På kurset anvendes der video, talerstol og mikrofon, og 
via rollespil arbejdes der med følgende emner:

- Talens opbygning og virkemidler.
- Manuskript.
- Talertekniske regler.
- Kropssprog.
- Hjælpemidler.

Tid og sted: 1) d. 25. - 27. sep. '92 i Middelfart
2) d. 13. - 15. nov. '92 i Nyborg. 

Kursuspris: kr. 600,-
Tilmelding: senest 1) d. 17. aug. '92.

senest 2) d. 01. okt. '92.

GANGTEST
Bliv gangtestleder...
Kurset henvender sig til alle personer i DFIF mellem 20 
- 65 år, som har lyst til at blive gangtestleder.
Der findes allerede mange måder at teste kondition på, 
men DFIFs gangtest adskiller sig fra andre tests ved, at 
konditionstallet kan måles ved at personen blot gen
nemgår en to km. gangrute i rask tempo.

... Gå så hurtigt du kan uden at skade dit helbred...

På kurset bliver du uddannet som gangtestleder, du gen
nemgår testen og lærer, hvordan du tester andre så du 
selv kan afvikle en gangtest.

Tid og sted: lørdag d. 26. sep. '92 kl. 10.30-19.00 i
Vejle.

Kursuspris: kr. 200,-
Tilmelding: senest d. 21. aug. '92.

SVØMNING
Udvalget arbejder også med svømmeuddannelse. Kurset 
kommer senere på året.

KREATIVITET
Kurset for de personer, der kræver udfordringer og tør 
sprænge grænser Kurset henvender sig til personer, der har 
lyst til nytænkning.
Formål: At bryde grænser, så der opstår en utraditionel 
tankegang og dermed utraditionelle løsninger, som resul
terer i nye ideer til glæde for kursisten og DFIF. Via for
skellige opgaver og øvelser arbejdes der med:

- Opdagelsen af uudnyttede ressourcer
- Mod til at bryde traditionelle mønstre.
- Kreativitet. Hvad er det?

Kurset forløber over een weekend

Tid og sted: 1) d. 23. - 25. okt. '92 i Nyborg.
2) d. 06. - 08. nov. '92 i Viborg. 

Kursuspris: kr. 600,-
Tilmelding: 1) senest d. 11. sep. '92.

2) senest d. 01. okt. '92.

MARKEDSFØRING
Kurset der viser, hvordan man synliggør firmaidrætten i 
sin by.
Formål: At vise kursisten, hvor vigtigt det er, at mar
kedsføre og synliggøre sammenslutningen/kredsen, samt 
give ideer til, hvordan dette bedst kan gøres. 
Målgruppe: Kurset henvender sig til formænd og perso
ner, der er udpeget til at varetage markedsføringen i kred- 
sen/sammenslutningen.
Indhold:

- Intern markedsføring: Information, planlægning, 
involvering, lederens specielle opgave/synlig ledelse, det 
sociale, PR-lederens forpligtelser og beføjelser.

- Ekstern markedsføring: Medierne, lokalvideo
reklame, markedsføringsmidler, udstillinger/messer, “an
derledes” arrangementer, salg af reklameplads og egen 
sammenslutnings markedsføring.

Tid og sted: d. 04. - 06. sep. ved Kalundborg.
Kursuspris: kr. 600,-
Tilmelding: senest d. 01. aug. '92.

Kursusprisen:
Omfatter undervisning, materialer, ophold og forplej
ning. (Dog ikke drikkevarer).
Tilmelding:
Skal ske på tilmeldingskort, som underskrives af 
kreds/sammenslutning, og som tilsendes forbundskonto
ret senest den dato, der er nævnt under det enkelte kur
sus.
Yderligere oplysninger:
Kan fås ved henvendelse til Uddannelseskonsulent Jane 
Have Andersen.
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kurser efteråret 1992
BOWLING I
Kurset er første del af instruktøruddannelsen, og der ar
bejdes teoretisk og praktisk såvel individuelt som i grup
per med de grundlæggende elementer i bowling.

- Grundspil.
- Sparespil 3,6,9.
- Fejlfinding.

Tid og sted: d. 25. - 27. sep. '92 i Odense.
Kursuspris: kr. 600,- 
Tilmelding: senest d. 17. aug. '92.

BOWLING II
Kurset er anden del af instruktøruddannelsen, og der ar
bejdes teoretisk og praktisk med følgende emner:

- Spilleregler.
- Korrektion af afvigelser.
- Flytte- og kompenseringssystemer.
- Fejl- og retteteknik.
- Forskellige spil og systemer.

Tid og sted: d. 04. - 06. sep. '92 i Odense.
Kursuspris: kr. 600,- 
Tilmelding: senest d. 01. aug. '92.

BOWLING III
Kurset er sidste del af instruktøruddannelsen, og der ar
bejdes teoretisk og praktisk såvel individuelt som i grup
per med følgende emner:

- Fejl- og retteteknik.
- Lektionsplanlægning.
- Undervisningsmetodik.

Tid og sted: d. 16. - 18. okt. '92 i Odense 
Kursuspris: kr. 600,- 
Tiltnelding: senest d. 02. sep. '92.

PISTOL II
Kurset er anden del af instruktøruddannelsen. Der ar
bejdes teoretisk og praktisk med flg. emner:

- Skydeteknik.
- Makkermetode.
- Instruktionsmetodik
- Instruktionsøvelser.

Tid og sted: d. 30. okt. - 01. nov. '92 i Hobro. 
Kursuspris: kr. 600,- 
Tilmelding: senest d. 15. sep. '92.

SKYDNING I
Kurset er første del af instruktøruddannelsen, og der ar
bejdes teoretisk og praktisk med:

- Riffelskydningens grundelementer (kun 15 m.)
- Våbentilladelse.
- Sikkerhedsbestemmelse.
- DFIFs regler.

Tid og sted: d. 13. - 15. nov. '92 i Vingstedved Vejle. 
Kursuspris: kr. 600,- 
Tilmelding: senest d. 01. okt. '92.

SKYDNING II
Kurset er anden del af instruktøruddannelsen, og der 
arbejdes teoretisk og praktisk med:

- Riffelskydning på 15 m.
- Instruktionsmetodik.
- Instruktionsøvelser.
- DFIFs regler.

Tid og sted: d. 02. - 04. okt. '92 i Hobro.
Kursuspris: kr. 600,- 
Tihnelding: senest d. 01. sep. '92.

DART II
Kurset er anden del af instruktøruddannelsen. Der ar
bejdes teoretisk og praktisk såvel individuelt som i grup
per med flg. emner:

- Lukninger (hovedregningssystemer).
- Stævneledelse.
- Turneringsledelse og udarbejdelse af en sådan.
- DFIFs regler i dart.

Tid og sted: d. 02. - 04. okt. '92. i Odense. 
Kursuspris: kr. 600,- 
Tilmelding: senest d. 01. sep. '92.

KEGLER III
Kurset er sidste del af instruktøruddannelsen. Og der ar
bejdes teoretisk og praktisk såvel individuelt som i grup
per med følgende emner;

- Repetition af kursus I og II
- Fejl - og retteteknik.
- Spilleteknik.
- Lektionsplanlægning.
- Undervisningsmetodik.

Tid og sted: d. 18. - 20. sep. '92 i Middelfart. 
Kursuspris: kr. 600,- 
Tilmelding: senest d. 15. aug. '92.

SQUARE-DANCE
Denne lækre motionsdans arbejder udvalget også med, 
og kurset kommer til efteråret 1992.

EDB-kursus for begyndere
Tid og sted: d. 06. - 08. nov. '92 i trekantsom rådet. 
Emne: DSI-system.
Nærm ere inform ation udsendes d irekte til sam m enslut
ningerne.

Dansk Firmaidrætsforbund
■ ■ ■
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EFCS i fremdriftTekst & foto. John Thrane 
Redaktør.

Den 23. og 24. maj var 
omkring 30 delegerede 
fra den europæiske 
firmaidræt forsamlet til 
kongres i European 
Federation of Company 
Sports (EFCS) i Lon
don. Vedtagelsen af et 
helt nyt charter var 
blandt de emner der 
stod på dagordenen, 
tillige med ansøgninger 
om optagelse fra flere 
nye europæiske lande.

Dansk Firmaidrætsfor
bund har i to år haft for
mandsskabet og sekretaria
tet i EFCS. Ved kongressen 
i Paris for to år siden, blev 
DFIF’s formand Tage Carl
sen valgt til præsidentpo
sten, og samtidig blev 
DFIF’s generalsekretær 
Svend Møller valgt til pos
ten som generalsekretær.

Kræfterne er i de mellem
liggende to år blevet brugt til 
at sætte mere fremdrift på 
EFCS, og gøre den brogede 
og måske noget uhomogene 
organisation mere strømliniet.

Firmaidræt i de europæi
ske lande er organiseret på 
vidt forskellig måde, og ud
øves på mange niveauer, lige

fra det mere eliteprægede og 
til breddeidræt, som vi ken
der det i Danmark.

EFCS’s primære mål er, 
at tilbyde fritidsaktiviteter 
til ansatte i firmaer og deres 
familier, at arbejde for bed
re livskvalitet og sundhed 
generelt, samt at fremme 
den internationale forståelse 
landene imellem.

Kongressen i London vi
ste, at det europæiske arbej
de er på rette vej, og kon
gressen genvalgte Tage 
Carlsen og Svend Møller, 
som en anerkendelse af de
res store arbejde.

Officiel EFCS-sponsor
En spinkel økonomi, ude

lukkende baseret på indtæg
terne fra Eurofestivalerne, 
har i mange år været et til
bagevenden problem for 
EFCS. Dette er nu løst, tak
ket være en officiel EFCS- 
sponsor. Et svensk rejsebu
reau i Norrköping har tegnet 
en sponsorkontrakt med 
EFCS, for et fremstød for 
turismen i Østersø-området, 
aktuelt nu hvor de baltiske 
lande er blevet selvstændige. 
Sponsorkontrakten giver 
EFCS en tiltrængt økono
misk saltvandsindsprøjning 
på 30.000 DM, kunne Svend 
Møller oplyse.

Nyt charter
Et af hovedpunkterne i 

London var vedtagelsen af 
et nyt og mere tidsvarende 
charter for EFCS. Charteret 
tager nu i højere grad hen
syn til de forskelligheder der 
hersker landene imellem, og 
der foreligger nye retningsli
nier for antallet af stemme
berettigede.

Desuden foreligger der 
nu nye retningslinier for af
holdelse af EFCS’s fornem
ste ansigt udadtil, Eurofesti
valerne. Arkitekterne bag

det nye charter har været 
Walther Westphal fra Tysk
land samt Herman Schauer- 
hofer fra Østrig. Charteret 
blev efter finjustering på 
præsidiemødetmødet lørdag, 
enstemmigt vedtaget af kon
gressen.

Nye medlems
lande støttes

Et andet vigtigt punkt var 
ansøgninger fra ialt seks 
lande om optagelse i EFCS. 
Der forelå ansøgninger fra 
Letland, Litauen, Slovenien, 
Kroatien, Italien og Israel.

Hurtig international aner
kendelse som nye statssam
fund, er det erklærede mål 
for de nye lande, og derfor 
har der længe foreligget 
ansøgninger fra Kroatien, 
Slovenien, Letland og Lit
auen. Senest er der kommet 
en ansøgning fra Italien, der 
er helt ny i det europæiske 
samarbejde.

Kongressens holdning til 
de nye lande var, at EFCS 
skal hjælpe og støtte dem så 
meget som muligt. Optagel
sen af de fire nye statssam
fund gav da heller ikke an
ledning til yderligere debat 
og var enstemmig, ligesom 
Italien kom ind i det gode 
selskab.

Israel afvist
Som følge af uoverens

stemmelser med de svenske 
arrangører af Eurofestivalen 
i Norrköping i 1991, meldte 
den israelske organisation 
Happoel sig ud af EFCS, for 
istedet at satse på et med
lemskab af den europæiske 
arbejderidrætsorganisation, 
CSIT.

Israelerne har i mellemti
den fortrudt, og lige før kon
gressen i London, blev der 
fremsendt en ansøgning om 
fornyet optagelse.

Ansøgningen blev be

handlet på præsidiemødet 
om lørdagen, og man enedes 
om, at indstille til kongres
sen, at Israel tidligst i 1994 
igen kan blive medlem af 
EFCS.

På søndagens kongres 
indgik man det kompromis, 
at Israel kan deltage som 
gæster ved den kommende 
Eurofestival i Berlin i 1993. 
Det er et dog krav, at Israel 
inden den 1. november 1992 
får bragt et økonomisk mel
lemværende på omkring
80.000 svenske kr. i orden.
Et beløb, Israel skylder de 
svenske arrangører for op
holdet i Norrköping.

Den seneste ansøgning 
kommer fra Italien, der er 
helt ny i det europæiske sam
arbejde. I Italien er firmaid
rætten organiseret under 
C.S.A.IN, Centri Sportivi 
Aziendali e Industriali, der 
blev oprettet i 1953, og tæller 
2000 klubber med over
200.000 medlemmer.

Eurofesrivaler på plads
Sidste punkt for kongres

sen var at fastlægge, hvor de 
kommende Eurofestivaler 
skal afholdes, og fastlægge 
mødestedet for næste kon
gres i 1994.

Kroatien fik værtskabet 
for den næste kongres, forud
sat at forholdene er mere ro
lige i Zagreb til den tid.

De kommende Eurofesti
valer vil blive afholdt i 1995 
i Zaragoza i Spanien, og i 
1997 i Trondheim i forbin
delse med byens tusind års 
jubilæum.

Vinterfestivalerne vil 
blive afholdt i Albertville i 
1994, lige før de olympiske 
vinterlege i Lillehammer, og 
i Slovenien i 1996.
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Optimisme i Slovenien og Kroatien

Mirko Relac, Kroatien, og Radu Cvetek, Slovenien, var tilfredse 
med forløbet a f kongressen. Begge lande blev optaget i EFCS, 
og Kroatien fik tildelt næste EFCS-kongres. I 1996 er Slovenien 
værter for vinter-Eurofestivalen.

Firmaidræt talte med de 
to repræsentanter fra Slo
venien og Kroatien, Radu 
Cvetek og Mirko Relac, og 
de berettede om de proble
mer, som de to nye organi
sationer har haft med det 
tidligere Jugoslavien. Den 
jugoslaviske hovedorgani
sation, Partizan Sokol, 
havde hovedsæde i Beo
grad i Serbien, og her har 
man beslaglagt ca. 80.000 
DM, der rettelig tilhører 
Slovenien og Kroatien.

Gang i turismen igen
I det meget vestligt ori

enterede Slovenien hersker 
der nu politisk stabilitet, og 
den arbejdssomme befolk
ning, har efter anerkendel
sen som en selvstændig stat 
den 15. januar 1992, fået 
gang i økonomien. Den 
serbisk dominerede for
bundshær har forladt lan
det, og i øjeblikket arbej
der man på kraft for at 
genopbygge, hvad der blev 
ødelagt under kampene for

omkring et år siden, da Slo
venien løsrev sig fra den 
jugoslaviske forbundsstat.

Den slovenske firma- 
idrætsorganisation, Federa
tion for Sport Recreation 
(FSR), tæller omkring 
100.000 medlemmer, fordelt 
på 290 foreninger. FSR til
byder fritids- og motionsak
tiviteter for ansatte i virk
somhederne, men i første 
omgang satser man på at få 
de kendte skisportssteder 
igang i igen, primært af hen
syn til turismen og indtæg
terne herfra, sagde Radu 
Cvetek.

Ødelagte idrætsanlæg
I Kroatien, hvor befolk

ningen er præget af store et
niske minoriteter, tegner si
tuationen sig knap så lyst.

En tydelig bevæget Mirko 
Relac kunne berette om, 
hvorledes forbundshæren og 
serbiske militser har ødelagt 
store dele af Kroatiens in
frastruktur. Hospitaler, kir
ker og børnehaver er syste

matisk blevet ødelagt i de 
områder, som de serbiske 
militser har søgt at få kon
trol over. Over 100 idrætsan
læg langs Adriaterhavsky- 
sten er blevet ødelagt.
Mirko Relac håbede dog, at 
Kroatien i løbet af somme
ren ville få drevet de sidste

serbiske militser ud, om 
nødvendigt med våben
magt. Samtidig skal for
bundshæren rømme kasser
nerne. Han indrømmede 
dog, at situationen i den 
kroatiske hovedstad, Za- 
greb, for øjeblikket var ka
otisk. -jt.

Slut med 50 års isolation
De to baltiske lande, 

Letland og Litauen, var re
præsenteret ved kontorchef 
i det litauske kulturmini
sterium, Milda Lauruténa- 
ité, og international sekre
tær for idrætten, Ijolé 
Domarkiené.

Idrætten i de baltiske 
lande lider idag under, at 
alle midler blev brugt på 
eliten, under det sovjetti
ske styre. Således har balti
ske sportsfolk hentet ad
skillige guldmedaljer ved 
de olympiske lege, og sær
lig indenfor basketball og 
cykelsporten har man store 
traditioner.

- Breddeidrætten i Lit

auen varetages af organisati
onen Zalgiris, der idag tæller 
omkring 200.000 medlemmer.

Organisationen har historisk 
altid har taget sig af den fol
kelige idræt, men har ikke

været aktiv under det sov
jettiske styre, sagde Ijolé 
Domarkiené til Firmaid
ræt, og hun fortsatte.

- Idrætsmæssigt har vi 
været isoleret i 50 år, og 
det skal vi indhente så 
hurtigt som muligt. Vi er 
ifærd med at opbygget en 
organisation, baseret på 
frivillige foreningsledere, 
og har brug for erfarings
materiale at bygge på. 
Derfor er vi interesseret i 
så mange internationale 
kontakter som muligt. En 
optagelse i EFCS er et 
vigtigt skridt på vejen, 
sagde Ijolé Domarkiené.

-jt-Ijolé Domarkiené og M ilda  Lauruténaité fra Litauen.
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Kort & godt

Firma- og Familieidræt 
i Kjellerup

Dansk Firmaidrætsfor
bund har budt en ny sam
menslutning velkommen i 
familien. I Kjellerup Kom
mune, der ligger midtvejs 
mellem Viborg og Silkeborg, 
har man den 18. maj afholdt 
stiftende generalforsamling 
til en ny firmaklubsammen- 
slutning. Her blev Mikael 
Schultz valgt til formandspo
sten, Kristian Madsen og 
Laila Ovesen blev valgt til 
henholdsvis kasserer og se
kretær.

Man bestemte sig også for 
navnet, Kjellerup Firma- og 
Familieidræt (KFF), og alle
rede nu tæller KKF 16 klub

ber. Der startes op her i 
sommer med 7-mands fod
bold, skydning, dart, aero- 
bic, familieidræt og svøm
ning. I Kjellerup Kommune 
er der et rigt idrætsliv, siger 
foreningskonsulent i DFIF, 
Jan Grumstrup, der har 
været fødselshjælper, men 
KFF’s bestyrelse mener, at 
kunne se et behov for alter
native tilbud, bl.a. indenfor 
familieidræt.

Der er allerede lavet sam
arbejdsaftaler med skytte
foreningen, svømmeklubben 
og badmintonklubben i Kjel
lerup.

Fair play og nyt sportscharter
En etisk kodeks til under

støttelse af ideen om fair 
play og et europæisk sports
charter, der skal fremme i- 
drætslivet på alle niveauer, 
var de to væsentligste vedta
gelser for idrætslivet i 
Europa, da Europarådet af
viklede sin 7. idrætsminister
konference på Rhodos i maj.

Den etiske kodeks retter 
sig navnlig til børn og unge, 
for at fremme ideen om fair 
play og sportånd, og mod
virke de negative påvirknin
ger, idrætten idag er udsat 
for. Alle som arbejder 
indenfor idrættens verden, 
myndigheder, lærere, træ
nere, klubber og organisati
oner, idrætslæger og medier, 
opfordres til at arbejde på 
baggrund af den vedtagne 
kodeks.

Det europæiske sports
charter indeholder grund
læggende retningslinier til

fremme af et frit idrætliv i 
medlemslandene, og sigter 
både mod bredden og eliten.

Dokumentet afstikker 
retningslinier for samarbej
det mellem stat og idrætsor
ganisationer, og sigter mod 
en beskyttelse af idrættens 
selvstyre.

Idrætssamarbejdet i Eu
ropa vil i de kommende år 
være præget af den nye 
situation med optagelsen af 
de nye øst-lande. Behovet 
for vejledning og støtte til 
opbygningen af et frivilligt 
foreningsliv er her meget 
stort, og for Danmarks ved
kommende vil indsatsen især 
koncentrere sig om de balti
ske lande.

DFIF har taget det første 
skridt. En delegation med 
repræsentanter fra Estland, 
Letland og Litauen, er invi
teret til Danmark i slutnin
gen af juni måned.

Idrætsmærkepokal 
til Grindsted Firmaidræt

Ivan Bjærge fra DFIF overrakte Karen Margrethe og Jørgen 
Plagborg fra Grindsted rekordpokalen. Foto. Hans Strømsvik.

Hvert år uddeler Idrætsmærket en rekordpokal for godt 
idrætsmærkearbejde. I 1991 tilfaldt pokalen Grindsted Firma 
Idræt. Pokalen blev uddelt ved Idrætsmærkets årsmøde i 
april 1992, og Karen Margrethe og Jørgen Plagborg fra 
Grindsted, var mødt frem til højtideligheden. Rekordpoka
len blev indstiftet i 1959, og Ivan Bjærge fra DFIF overrakte 
pokalen.

I 1991 har kun 7 sammenslutninger under DFIF arbejdet 
med Idrætsmærket, kunne Ivan Bjærge meddele i årsberet
ningen. Der er blevet taget 132 Idrætsmærker, og det er en 
tilbagegang både hvad angår antallet af mærker og sam
menslutninger.

Slagelse Firma Sport fik stopur
Hvert år uddeles også et stopur for en særlig præstation 

eller initiativ for Idrætsmærket, og i 1991 fik Slagelse Firma 
Sport uret, for deres forsøg på at introducere Idrætsmærket 
ved DFIF's landsstævne i fodbold og håndbold.

Lurmarchen kalder
Dansk Motions Forbund 

afholder 8. og 9. august Lur
marchen. Marchen i hjertet 
af Danmarks skønneste na
tur, Vejle Ådal ved Egtved 
og Kongeåen i Børup.

Det er en af Danmarks 
ældste marcher, en af de 
største, den med mest fut i, 
og med masser af stemning 
og fest, hvis man skal tro ar
rangørerne. Men hvorfor 
ikke ta1 arrangørerne på or

det, og prøve marchen af 
ved selv. Det er alletiders 
tilbud om en oplevelsesrig 
personaleudflugt, og f.eks. 
kommer firmaet Ø.K. hvert 
år med et stort hold.

Yderligere oplysninger og 
brochure om marchen hos: 

Lurendrejerlauget udi 
Brørup, ved oldermand P. 
Gustavsen, Jernbanegade 
7, 6650 Brørup.
Tlf. 75 38 12 12.
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I slutningen af maj ved
tog et enigt Folketing at 
ændre tipsloven. Dansk 
Tipstjeneste fik hermed 
mulighed for, udover at til
byde tips og lottospil, også 
at tilbyde de danske spille
fugle andre former for spil. 
Fra Tipstjenesten forlyder 
nu, at danskerne til efter
året vil få mulighed for at 
spille på skrabelottcri og 
senere også spille på book- 
making.

Folketinget har med ved
tagelsen af den nye lipslov

været lydhøre overfor idræt
ten og de andre overskuds
modtageres ønske i retning af 
en styrkelse af Tipstjenestens 
position i Danmark, inden 

° det indre marked bliver en 
realitet med udgangen af 
1992.

Tipstjenesten anslår, at 
danskere årligt spiller for 
200 mio. kr. hos udenland
ske spilleselskaber, fortrins
vis tysk lotto og engelsk bo- 
okmaking. Med det indre 
marked vil disse selskaber 
trænge sig yderligere på,

men Folketinget håber, at 
Tipstjenesten med den nye 
tips- og lottolov vil kunne 
afvise den udenlandske kon
kurrence.

Loven giver Tipstjenesten 
mulighed for at variere ge- 
vinstandclen til spillerne in
denfor de forskellige spil. 
Således regner man med at 
bookmaking skal tilbyde en 
gevinstandel på 60 %.

Det er en kendt sag, at 
EF-kommissionens interesse 
for det europæiske spille
marked er stor. Med en

kendt omsætning på op 
imod 400 mia. kr. årligt, er 
spillemarkedet et oplagt 
emne for en EF-lovgiv- 
ning, men mange af EF- 
landenes statslige spillesel
skaber arbejder imod en 
liberalisering, hvor andre 
landes selskaber får mulig
hed for at etablere sig på 
tværs af landegrænserne. I 
disse lande får kultur- og 
idrætslivet nemlig også 
som i Danmark en betyde
lig del af de økonomiske 
midler fra statslig spille
virksomhed.

Overfor dette står store 
private spilleselskaber, som 
har en oplagt interesse i en 
liberalisering af det euro
pæiske spillemarked.

-i t-

Moms- og skattehæfter fra 
Idrættens Fællesråd

Idrættens Fællesråd har 
udsendt to nye hæfter om 
moms og skat.

Hæfterne afløser de tidli
gere udsendte hæfter fra de 
fire idrætsorganisationerne 
under Idrættens Fællesråd, 
som tæller DIF, DDGU, 
DDGS&I samt DFIF.

Hæfterne er helt uund
værlige for foreningsledere, 
og giver svar på alle spørgs
mål vedrørende moms og

skat i foreningslivet. Hæf
terne er tænkt som en hjælp 
til de frivillige ledere i idræt
tens verden, kassererer, 
trænere, instruktører m.fl.

Begge hæfter er sendt 
rundt til forbundets sam
menslutninger, men yderli
gere hæfter fås ved henven
delse til forbundskontoret, 
tlf. 65 31 65 60.

Idrætspuljen på banen igen
Kulturministeriets idræts

pulje til udvikling, omstilling 
og forsøg i den lokale idræt 
er på banen igen. Der er i 
1992 afsat 4 mio. kr. til lo
kale idrætsprojekter, siger 
ministeriet.

Formålet med puljen er 
at støtte initiativer, der for
søger at få befolkningsgrup
per, hvis idrætsudfoldelse 
hidtil har været påfaldende 
lav, til at indgå i det lokale 
idrætsliv.

Socialt belastede unge, 
indvandrere, flytninge og 
handicappede, er eksempler 
på befolkningsgrupper med 
særlige behov, som hidtil har 
haft svært ved at blive en 
del af den traditionelle i- 
drætsverden. Idrætspuljen 
vil forhåbentlig være med 
til, at stimulere disse grup
pers lyst til at dyrke idræt på 
den ene eller anden måde.

Støtte til idrætsfaciliteter
Puljen kan også yde støt

te til anlæg af enkle idræts- 
og motionsfaciliteter i de 
større byers indre boligom
råder, eksempelvis anlæg af 
åbne idrætspladser, hvor

områdets beboere kan dyrke 
nye former for idrætsaktivi
teter.

Alle kan søge om tilskud 
fra idrætspuljen: amtskom
muner, kommuner, instituti
oner, idrætsforeninger, 
ungdomsklubber, borger
grupper, enkeltpersoner 
m.v. - og der må gerne være 
tale om et samarbejde mel
lem de forskellige instanser i 
lokalområdet.

De 4 mio. kr. vil sandsyn
ligvis langt fra være nok til 
at imødekomme alle ansøg
ninger. Ministeriet vil dog 
bestræbe sig på at sprede 
støtten mest muligt, og der 
vil derfor typisk blive tale 
om mindre tilskud til mate
rialeudgifter.

Ansøgnings- og vejled
ningsskema kan rekvireres 
hos Kulturministeriet, Ny
brogade 2, 1203 København 
K, på tlf. 33 32 10 50.

Ansøgninger skal være 
indsendt inden den 15. august 
1992. Ministeriet forventer at 
uddele de 4 mio. kr. i slutnin
gen af oktober 1992.
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Hele Europa mødes i 
Berlin i dagene den 10. - 14. 
juni 1993 til den 9. Euro
sportsfestival for firmaidræt. 
Værter er firmaidrætten i 
Berlin, der tæller 50.000 
medlemmer, og de glæder 
sig til at tage imod de for
ventede 10.000 - 15.000 del
tagere til sportsfestivalen.

Berlin benytter Euro
sportsfestivalen til at gøre et 
fremstød for byens kandida
tur som olympisk by i år 
2000, så det er helt sikkert, 
at berlinerne vil gøre alt for 
at det skal blive et vellykket 
arrangement.

Bulletin nr. 2 er nu på ga
den, og vil blive sendt ud til 
alle kontaktpersoner om
kring 1. juli, men allerede nu 
kan vi spore stor interesse 
for sportsfestivalen 1993. 
Derfor iler Firmaidræt med 
lidt information. Modtager 
du ikke Bulletin 2, kan det 
rekvireres i begrænset antal 
på forbundskontoret. Spørg 
efter aktivitetskonsulent 
Jesper Mathiesen

Foreløbigt program
Torsdag den 10. juni 1993 

ankomst og indkvartering.

Om aftenen den 10. juni af
tenfest i Deutschlandhalle.

Fredag og lørdag er der 
konkurrencer i alle 35 i- 
drætsgrene.

Hver aften arrangeres 
stor sportsfest. Har man tid 
og lyst, kan man tage på for
skellige guidede ture rundt i 
millionbyen, der er blevet 
endnu mere spændende og

interessant at besøge efter 
genforeningen.

Søndag formiddag slutter 
de sidste konkurrencer, og 
om eftermiddagen er der af
slutningshøjtidelighed, med 
overdragelse af værtskabet 
til Zaragoza i Spanien, hvor 
Eurosportsfestivalen skal af
vikles i 1995.

-jt-

Aktiviteter og idrætsgrene

Atletik. Få detaljeret program på forbundskontoret.
Badminton. Holdtur.. Mixhold. En dame og to herrer.
Basketball. Holdturnering. Rene hold.
Boccia Individuel turnering. Herre og damer.
Bordtennis. Holdturnering. Damer og herrer. 4 spillere.
Bowling. Holdtur. Mixhold. Mindst 4 spillere.
Bueskydning. Herrer - Damer.
Bridge. Hold og mixhold. Mindst 6 spillere.
Cykelløb. Damer - herrer.
Cykeltur. Gennem Berlin og omegn.
Dans. Individuel bedømmelse.
Dart. Holdtur. Individuel damer og herrer.
Fistball. Individuel og holdturnering.
Fodbold. 11-mands, 7-dames, 7-mands/oldboys.
Hockey. Unihoc. Hold og mixhold.
Håndbold. Damer, herrer og oldboys.
Judo. Damer og herrer. Individuelt.
Kano. Damer/herrer. Single eller toer.
Kegler. Holdkonkurrence. Tre spillere.
Minigolf. Holdturnering, mixhold.
O-løb. Individuel. Damer - herrer.
Roning. Damer og herrer. Toer, firer og otter.
Skak. Holdturnering 4-8 spillere.
Skydning. Indv. og hold.Damer og herrer 10 m. Luft 

pistol og luftgevær.
Svømning. Individuelt. Damer og herrer.
Sejlsport. Damer og herrer. To-mandsbåde stilles til 

rådighed.
Skat. Individuelt og hold. Damer og herrer.
Sportsfiskeri. Casting og alm. fiskeri.
Squash. Individuel- og hold. Damer og herrer.
Tennis. Holdturnering. Tre singler eller doubler.
Volleyball Rene hold og mixhold.
Vandretur Gennem Berlin. Damer og herrer.

Indkvarteringsmuligheder

Kategori A DM 320.00.
Ca. 1.000 personer. Indkvartering i ungdomspensioner i 
flersengsværelser, specielt for deltagere indtil 25 år plus 
ledsagere.
Kategori B DM 450.00
Ca. 1.500 personer. Indkvartering i dobbelt- og tres
engsværelser i pensioner og på hoteller med standart
komfort.
Kategori C DM 540.00
Ca. 7.000 personer. Indkvartering i dobbeltværelser i pen
sioner og på hoteller med god komfort.
Kategori D DM 620.00
Ca. 1.500 personer. Indkvartering i dobbeltværelser på
hoteller med meget fin komfort.
Kategori E DM 740.00
Indkvartering i enkelt eller dobbeltværelser på hoteller
med meget høj standart.
Indkvarteringen vil blive tildelt i den rækkefølge tilmel
dingerne indløber. Er en kategori overtegnet, indkvar
teres man i den næstfølgende kategori mod betaling af 
differencen.
Hvis man selv sørger for indkvartering, er prisen for del
tagelse i festivalen DM 120.00. Heri er inkluderet mor
genmad og frokostpakke hver dag. Fri transport med 
samtlige offentlige transportmidler i Berlin.
Desuden modtager hver deltager et flerfarvet skilt, der 
giver ret til gratis deltagelse i alle arrangementer i festi
valen.

Deltagerbeløbet skal være indbetalt senest 
den 31. december 1992.
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Foreningsstystem 
fra in-data

Jon Steffensen, DFIF, og Peter Lindstrøm, in-data.

I samarbejde med Køge 
Firma Bold, Henning Ras
mussen og foreningskonsu
lent Jan Steffensen, DFIF, 
har in-data opbygget et to
talt administrativt program 
til styring af alle rutiner in
denfor en typisk firmasam- 
menlutning.

Programmet er opbygget 
ud fra grundprincipperne i in
datas KLUBSYSTEM 2000.

Programmet består af tre 
programmoduler med integra
tion mellem alle funktioner:

* Medlemsadministration.
* Økonomistyring med 

Concorde finans.

* Turneirngsplanlægning 
med Circus.

Stystemet er overalt me
nustyret, således der ikke er 
behov for indtastning af 
komplicerede kommandoer. 
Den enkelte funktion akti
veres blot ved at trykke på 
et tal eller bogstav.

- I Horsens Firma Idræt 
har man anskaffet systemet, 
og her kan man anbefale 
det, siger Jan Steffensen.

Såfremt man ønsker at se 
systemet demonstreret, eller 
blot ønsker yderliger oplys
ninger, kan I kontakte Peter 
Lindstrøm, in-data, gerne 
om aftenen. Tlf. 42 88 64 59.

Landsstævner sommer 1992
Sidste frist for tilmelding til DFIF's sommerlandsstævner 
1992 er den 10. august.
Din sammenslutning har fået tilsendt indbydelse og til
meldingsformular.
Landsstævnerne afholdes i:
Fodbold Ringkøbing den 12.-13. september.
Håndbold Ringkøbing den 12.-13. september.
Riffel 50 m. Skive den 12.-13. september.
Dart Horsens den 12. - 13. september.

Ny bog om familieidræt
Familieidræt - tips og aktiviteter er håndbogen til alle, 
der har interesse for tanken, idræt for hele familien, og 
er spækket med inspirerende og sjove aktivitetsforslag 
og med eksempler på aktiviteter, hvadenten det foregår 
i foreningen, på gaden, ved stranden eller hjemme i bag
haven.
Byggestenene er rum og tema, der dækker over de ste
der hvor familieidrætten kan foregå, samt aktiviteternes 
indhold og så er den fyldt med fantastiske tegninger og 
fotos.

Aviserne skrev:
“Bogen er spækket med gode ideer. Forfatterne har gjort 
det svært for de foreningsledere, der argumenterer mod 
fælles idrætsudfoldelse på kryds og tværs af alle mulige 
og umulige skel, at få et ben til jorden”.

Fyns Amts Avis

“Med det øgede behov for familieidrætslige aktiviteter, 
hvor forældre og børn kan være sammen, kan beboer
foreninger, idrætsforeninger, ja mange andre hente in
spiration i bogen”.

Aalborg Stifttidende

“Familieidræt - tips og aktiviteter er en inspirerende gu
ide i familieidræt, som er lidt af en oprørskultur, opstået 
i protest mod specialisering og opsplitning. Men i frem
tiden vil vi se familieidræt på alle planer - i sportsklub
ber, på institutioner, på arbejdspladser o.s.v..”.

Vendsyssel Tidende:

Familieidræt - tips og aktiviteter er blevet til i et samar
bejde mellem Dansk Firmaidrætsforbund og Nordjyllands 
Idrætshøjskole.
96 sider. Pris kr. 110.- + forsendelse og bogen kan re
kvireres fra:
Dansk Firmaidrætsforbund 
Storebæltsvej 11,
5800 Nyborg.
Tlf.: 65 31 65 60.
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Hæder til ROFI-støtter
Ved Ringkøbing og Om

egns Firmaidræts 25 års jubi
læum, blev flere af ROFI-le- 
derne hædret af forbundet. 
DFIF’s næstformand, Jørn 
Godt, overrakte hæderen.

Fortjensttegn til 
RON-kasserer

Kasserer i ROFI, Jens 
Chr. Øllgaard fik forbundets 
fortjensttegn for sit arbejde i 
bestyrelsen i ROFI siden 
foreningens start i 1967. Jens 
Chr. har siden 1972 beklædt 
posten som kasserer i ROFI, 
og han var en af drivkraf
terne bag den første hal i 
1975. Han har startet firma
idræt op i Lem-området, og 
har desuden virket som fod
bolddommer.

Formanden for fest- og 
pladespilsudvalget, Poul

Madsen, fik et hæderstegn 
blandt andet for sit arbejde 
som formand for bordten- 
ninsudvalget fra 1978-1986. 
Poul Madsen har siddet i 
ROFI’s bestyrelse siden 
1990, og er også manden bag 
ROFI’s nye logo, og er i det 
hele taget manden der delta
ger i alt, når der er en op
gave i ROFI der skal løses.

Formand for badminton
udvalget, Jørgen Juulsager, 
fik et hæderstegn for sit ar
bejde i badmintonudvalget 
siden 1974. Fra 1980 har han 
været en aktiv formand ud
valget, og han har en stor 
del af æren for, at badmin
ton i ROFI tæller over 350 
medlemmer.

Halbestyrer i ROFI-hal- 
len, Svend Bach, fik hæder
stegn for sit arbejde i

25 år som frivillig leder kræver at man har baglandet i orden. 
Ved jubilæumsfesten i ROFI-Centret var det gaver til 25 årsjubil
arerne, formand Tage Carlsen og kasserer Jens Kr. Ø llg a a rd o g  
blomster til Inger Carlsen og M ary Øllgaard.
Foto. Hardy Østergaard.

Fire ROFI-folk fik forbundets hæderstegn. Fra venstre Poul M ad
sen, Jørgen Juulsager, Vagn 0 .  Pedersen og Svend Bach. Foto. 
Hardy Østergaard.

ROFI’s skydeudvalg. Under 
arbejdet med opførelsen af 
den første hal deltog han 
meget aktivt, og blev i 1975 
ansat som halbestyrer.
Svend Bach sad i en kort pe
riode, 1971-1972, i ROFI’s 
bestyrelse, og har også sid
det i skydeudvalget i en 
årrække.

Formanden for skydeud-

Guldnål fil "M
Hvis nogen er'i tvivl, gem

mer der sig bag denne titel 
Tage Carlsen, formand for 
ROFI i alle 25 år, og formand 
for DFIF siden 1979.

Tage Carlsen gjorde hurtigt 
karriere indenfor forbundet. 
Allerede i 1970 fik han for
bundets lederpokal, Agerbæk- 
pokalen, og blev valgt ind i den 
daværende hovedbestyrelse. I 
1977 blev Tage Carlsen valgt 
til 1. næstformand, og som 
nævnt i 1979 valgt til posten 
som formand for forbundet.

Tage har i gennem årene 
siddet i utallige udvalg og be
styrelser. Han var med i 1980 i 
Kulturministeriets eliteudvalg, 
og naturligt nok også med, da 
sammen ministerie nedsatte et 
udvalg der skulle se på bred

valget, Vagn 0 . Pedersen,
modtog hæderstegn for sit 
arbejde i skydeudvalget si
den 1976. Som aktiv skytte 
er Vagn 0. Pedersen driv
kraften bag ROFI’s store 
skydeafdeling, der rummer 
både senior og børneskytter, 
og hvis skytter har hjemta
get utallige kreds- og lands
mesterskaber. -jt.

; Firmaidræt"
deidrættens vilkår i Danmark. 
I 1981 blev han således valgt 
ind i Tipstjenestens bestyrelse 
som forbundets repræsentant, 
og i 1982 blev han valgt til for
mand for Idrættens Fællesråd.

Senest i 1990 blev han valgt 
til præsident for den euro
pæiske firmaidrætsorganisatio, 
EFCS.

Tage Carlsens arbejde for 
den frivillige idræt, både på 
landsplan og lokalt, blev i 1989 
belønnet med tildelingen af 
Ridderkorset efter indstilling 
fra Kulturministeriet.

Forbundets Guldnål blev 
overrakt Tage Carlsen af næst
formand Jørn Godt.

-jt.
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Firm aidræ t

Nyt blod til forbundets 
aktivitetsudvalg

Dansk Firmaidrætsfor
bunds aktivitetsudvalg har 
fået tilført nyt blod. Mari
anne Juul Rasmussen fra 
Skive og Omegns Firmai
dræt (SOFI) er fra 1. maj 
1992 indtrådt i aktivitetsud
valget.

Mariannne Juul Rasmus
sen er 24 år, og kommer op
rindelig fra Frederikshavn, 
hvor hun blandt andet har 
siddet i badmintonudvalget. 
Det var dog mere de utradi
tionelle idrætter der trak, og 
allerede i 1985 var Marianne 
med til at starte svømning 
og familiegymnastik i Frede
rikshavn, ligesom hun har 
haft en finger med i spillet

Marianne Rasmussen, nyt 
medlem i aktivitetsudvalget.

omkring afviklingen af det 
store motionsløb, Kildeløbet 
i Frederikshavn.

I 1989 flyttede Marianne 
sine græsgange til Skive, 
hvor hun straks kom ind i 
arbejdet i SOFI’s aktivitets
udvalg.

- Jeg kender endnu ikke 
så meget til AU’s arbejde, 
men jeg glæder mig meget til 
at komme lidt tættere på be
slutningsprocesserne, og til 
at se hvordan forbundet ar
bejder på landsplan, siger 
Marianne, der gerne vil 
fremme indsatsen på fami- 
lie/motionsområdet.

På lokalt plan har Mari
anne således arbejdet meget 
med familieidræt. I SOFI ar
rangerede man i foråret en 
familiedag i samarbejde med 
handicapidrætten i Skive, og 
det arrangement blev så stor 
en succes, at man gentager 
arrangementet i juni måned 
udendørs.

-Jt-

OD-CP-D-CP

Dansk Firmaidrætsforbund
Storebæltsvej I i 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 31 65 60 
Fax. 65 30 14 26 
Ekspedition:
Man.-torsdag kl. 8-15.30 
Fredag kl. 8-15.00

Generalsekretær:
Svend Møller 
Cedervænget 14 
5700 Svendborg 
Tlf. 62 22 57 33

Styrelsen:
Formand:
Tage Carlsen 
Heboltoft 12 
6950 Ringkøbing 
Tlf. 97 32 55 20

Næstformand:
Jørn Godt 
Schultzvej 5 
6091 Bjert 
Tlf. 75 57 23 22

Kristian Hansen 
Blåbærvej 2 
7200 Grindsted 
Tlf. 75 32 17 34

Primus motor i Korsør

Bent Ove Hansen, formand for KFS, fik overrakt forbundets 
hæderstegn a f styrelsesmedlem, Kurt Petersen.

Formanden for Korsør 
Firma Sport (KFS), Bent 
Ove Hansen, har modta
get forbundets hæders
tegn. Bent har været for
mand for KFS i mere end 
10 år, og har tidligere 
modtaget sammenslutnin
gens lederpokal. Bent er 
primus motor i stort set alt 
hvad der foregår i firma
sporten i Korsør, og har 
tillige formået at sætte 
gang i en række alternati
ve aktiviteter i sammen
slutningen.

Hæderstegnet blev over
rakt fredag den 27. marts 
1992 af forbundets styrel
sesmedlem, Kurt Petersen, 
samme dag som KFS 
kunne fejre 20 års jubilæ
um som sammenslutning 
under DFIF.

Hæderstegn til alsidig bordtennispige
Sonja Andersen, Grind

sted Firma Idræt (GFI) har 
den 28. marts modtaget for
bundets hæderstegn for sit« 
mangeårige arbejde for 
firmaidrætten i Grindsted.

Sonja Andersen blev 
valgt til GFFs bestyrelse

tilbage i 1972, og overtog 
kort efter arbejdet som se
kretær. I 1982 tog GFI 
handicapidræt med på pro
grammet, og her blev Sonja 
valgt som udvalgsformand.

Sammen med sin bedre 
halvdel, Johan, har hun i en

årrække tillige stået for 
GFFs bordtennisafdeling, 
der under hendes ledelse 
har gennemgået en rivende 
udvikling.

Hæderstegnet blev over
rakt ved GFFs afslutnings
fest af Jan Grumstrup, DFIF.

Kurt Petersen 
Lumbyesvej 12 
4200 Slagelse 
Tlf. 53 52 75 35

Peder Bisgaard 
Kighusvænget 21 
3400 Hillerød 
Tlf. 42 26 96 43

DFIF's konsulenter:
Forbundskonsulent 
øst for Storebælt 
Jørgen Rasmussen 
Lov vej 10 
Pederstrup 
4700 Næstved 
Tlf. 53 76 16 35 
Fax: 53 76 03 35 
Biltlf: 30 66 11 27

Forbundskonsulent 
Nord- og Midtjylland 
Jan Grumstrup 
Banegårdsvej 27 
9500 Hobro 
Tlf. 98 51 01 01 
Fax. 98 52 02 35 
Biltlf: 30 66 11 26

Forbundskonsulent 
Sydjylland og Fyn 
Jan Steffensen 
GI. Grevegård 5 
5492 Vissenbjerg 
Tlf. 64 47 33 17 
Fax. 64 47 33 87 
Biltlf: 30 66 11 25

Uddannelseskonsulent 
Jane Have L. Andersen 
Lyngvænget 8 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 31 72 53

Aktivitetskonsulent 
Jesper Mathiesen 
Tronneallé 312 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 30 15 05

Aktivitetskonsulent 
Alice Rasmussen 
Tårupbygade 36 
5370 Mesinge 
Tlf. 65 32 50 15
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Skulderklap til fritidsfolk
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T o b a k s ry g n in g

Aktiv Fritid i Tønder viste sig som et bæredygtig initiativ, og med tildelingen a f Danicas Sund
hedspris fik projektet et kærkommet skulderklap. Foto. Alice Rasmussen.

A f  Karin Sønnichsen 
Tønder og Omegns 
Firmasport

Aktiv Fritid i Tønder 
har modtaget forsikrings
selskabet Danicas nyind
stiftede Sundhedspris, der 
gives for en særlig indsats 
for sundheden i Sønderjyl
land. Sundhedsprisen på 
10.000 kr. blev overrakt 
den 19. maj, og priskomite
ens talsmand, læge Carsten 
Vagn-Hansen, Røllum ved 
Aabenraa, sagde, at pris
modtageren skal have ud
ført en aktivitet ud over 
det sædvanlige for sund
hed, trivsel og velvære i det 
lokale samfund. Samtidig 
skal aktiviteterne være ret
tet mod en større helhed.

Bred lokal opbakning
Aktiv Fritid i Tønder 

blev grundlagt i 1984, og 
initiativtagerne var Svend 
Kristiansen, Tønderhaller
ne, samt lærer Lars Thom
sen, Tønder. De sad en dag 
og talte om, at afskedigel
ser på lokalt plan greb om 
sig, og samtidig var der 
gang i debatten om efter
løn. Hvorfor ikke hjælpe 
disse mennesker med et 
aktivt tilbud?

Bag Aktiv Fritid står Fæl
lesorganisationen i Tønder,

Tønder og Omegns Firma
sport, Tønder Kommune, 
Tønderhallerne og Samvir
kende Idrætsforeninger i 
Tønder, og de har haft fuld 
fart på siden stiftelsen.

1 denne sæson har 180 
deltaget aktivt i de mange 
tilbud tre dage om ugen.
Der kan blandt andet dyrkes 
badminton, bordtennis, mi
nitennis, svømning, ridning, 
bob, kortspil og socialt sam
vær.

Materialer udskiftes
- Vi ansætter hvert år en 

ny projektleder. Det har den 
fordel, at der hele tiden sker 
en fornyelse. I starten måtte 
vi stemme dørklokker for at 
få folk med ledige dagtimer 
med. Det er ikke længere

nødvendigt, beretter Svend 
Kristiansen.

Svend Kristiansen har 
gennem årene udført en me
get stor foredragsvirksom
hed for at fortælle om den 
bæredygtige Tønder-ide, der 
nu har bredt sig over hele 
landet.

- Vi er meget stolte over 
at få Danica-prisen. Pengene 
betyder, at vi kan udskifte 
en del nedslidt materiale, og 
samtidig styrke den store 
selvhjælpsgruppe, som Aktiv 
Fritid i virkeligheden er, for
tæller Svend Kristiansen.

Nyt mod på tilværelsen
Det har dog ikke altid 

været en dans på roser for 
de aktive Tønder-folk. På et 
tidspunkt lød der skeptiske

røster fra Tønder Byråd, 
og der var tanker fremme 
om at nedlægge aktivte- 
terne. Planerne rejse en 
proteststorm, og forsøget 
fik lov at fortsætte. Det var 
nu heller ikke de store 
kommunale penge der 
kunne spares. Bevillinger
ne er på 38.000 kr. årligt.

Aktiv Fritid startede i 
sin tid med en tre måne
ders prøvetid. Det var for
trinsvis arbejdsløse der del
tog, og et af formålene var 
netop også at få de ledige i 
gang med idræt og motion. 
Efter prøvetiden viste det 
sig, at 85 % af de ledige 
kom i arbejde igen. De 
havde fået nyt mod på til
værelsen.


